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PROTOKÓŁ Nr 38/21 

z obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie  w kadencji 2018-2023 odbytej  

w dniu 27 sierpnia 2021 r. w godzinach od 13:30 do 14:50 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz 

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

Załącznik lista gości na posiedzeniu XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Załącznik lista sołtysów na posiedzeniu XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom  

z terenu Gminy Rajgród oraz ich wysokości, 

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 

2021/2022. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji obecnych było 12 radnych. 

 

Z okazji jubileuszu 100-lecia OSP w Bełdzie i OSP w Rydzewie, Gmina Rajgród wybiła 

pamiątkowe medale. Przewodniczący Rady Miejskiej – Marek Bućko, Burmistrz Miasta i 

Gminy Rajgród – Ireneusz Gliniecki oraz Sekretarz Gminy – Piotr Milewski wręczyli powyższe 

odznaczenia Prezesowi OSP w Bełdzie dh. Adamowi Jamińskiemu i Prezesowi OSP w 

Rydzewie dh. Zdzisławowi Machul. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zapytał o pytania i ewentualne uwagi do porządku obrad. Nie stwierdzono 

uwag. 

Przewodniczący poddał porządek obrad  pod głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła porządek obrad obowiązujący na 

XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na dysk google. Zapytał 

zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

Przewodniczący poddał protokół z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie pod głosowanie 

radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie 

przyjęła protokół z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na dysk google. Zapytał 

zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

Przewodniczący poddał protokół z XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie pod głosowanie 

radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie 

przyjęła protokół z XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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Ad.5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz na wstępie poinformował o wydanych zarządzeniach od 23 lipca 2021 r. do 27 

sierpnia 2021 r. Dodał, iż zarządzenia od nr 240 do nr 245 są dostępne na stronie BIP Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

Burmistrz poinformował, iż informacja będzie dotyczyć okresu jego pracy od XXXVII sesji, 

która miała miejsce 23 lipca 2021 r. 

29 lipiec Burmistrz uczestniczył w komisjach wspólnych, które miały miejsce w świetlicy 

wiejskiej w Rydzewie. Spotkanie dotyczyło omówienia programu Polski Ład.  

3 sierpień Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z dyrektor Dajnowicz – Wojewódzkim 

Konserwatorem Zabytków. Spotkanie dot. budowy ścieżki dydaktycznej w Rajgrodzie. 

7 sierpień 100-lecie OSP w Bełdzie 

7 sierpień spotkanie integracyjne w Sołkach 

10 sierpień Burmistrz uczestniczył w spotkaniu ze Starostą Grajewskim i Proboszczem 

rajgrodzkiej parafii. Spotkanie dot. organizacji uroczystości na Grzędach 

12 sierpień spotkanie integracyjne w Kosówce- piknik sportowy 

13 sierpień Burmistrz uczestniczył w kolejnym spotkaniu ze Starostą Grajewskim dot. 

organizacji uroczystości na Grzędach 

22 sierpień 100-lecie OSP w Rydzewie 

25 sierpień Burmistrz wziął udział w konferencji dot. klimatu 

26 sierpień Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z projektantem ścieżki edukacyjnej, poruszane 

były przede wszystkim kwestie oświetlenia ścieżki. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył 

w spotkaniu Rady Partnerstwa Augustowsko – Biebrzańskiego Parku Turystycznego. 

 

INWESTYCJE W GMINIE RAJGRÓD 

od sesji 23 lipca 2021 r. 

 

1. Firma "PALWOD" Export-Import Ryszard Pawlukanis rozpoczęła prace związane z 

budową nowej kanalizacji sanitarnej w Biebrzy. Roboty prowadzone są w obrębie pasa 

drogowego i zgodnie z terminem określonym w umowie powinny zakończyć się w 

październiku.  

2. Rozpoczęto procedurę podpisywania umów z mieszkańcami w ramach projektu grantowego 

pn. „Instalacje OZE w Gminie Rajgród”. Projekt zakłada zamontowanie 54 instalacji 

fotowoltaicznych oraz 9 instalacji solarnych. Po podpisaniu umów mieszkańcy będą mogli 

zlecić montaż paneli PV i solarnych na swoich nieruchomościach i ubiegać się o zwrot 70% 

poniesionych kosztów.  

3. Dnia 12 sierpnia złożyliśmy wniosek o dofinansowanie z Programu pn.: „Rządowy Fundusz 

Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych” realizowanego przez Bank Gospodarstwa 

Krajowego oraz Kancelarię Prezesa Rady Ministrów. 
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Wniosek na zadanie pn.: „Poprawa jakości infrastruktury drogowej na terenie Gminy 

Rajgród” obejmuje przebudowę następujących dróg na terenie gminy Rajgród: 

- drogi gminnej publicznej w miejscowości Czarna Wieś o dł. 1,1 km, 

- drogi dojazdowej do ZGKiM w Rajgrodzie o dł. 0,2 km, 

- ul. Stanki w Rajgrodzie o dł. 0,15 km, 

- drogi gminnej publicznej Rydzewo – Kosówka o dł. 2,9 km, 

- drogi gminnej publicznej Pieńczykowo – Bełda o dł. 2,6 km. 

Wniosek został złożony w priorytecie pierwszym – „infrastruktura drogowa” z 95% 

dofinansowaniem. 

Przewidywana wartości inwestycji: 8 700 000,00 zł, deklarowana kwota udziału własnego: 

435 000,00 zł. 

Kwota wnioskowanych środków: 8 265 000,00 zł 

Równocześnie, wniosek o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład, obejmujący 

inwestycje w drogi powiatowe w Rydzewie (przez wieś) i Czarnej Wsi (do granicy 

województwa), złożył Powiat Grajewski.  

4. Dnia 18 sierpnia gmina zrealizowała zadanie pn.: „Utworzenie placu zabaw w miejscowości 

Ciszewo” dofinansowane w 50% z budżetu Województwa Podlaskiego w ramach 

„Programu odnowy wsi województwa podlaskiego – Kreatywna wieś”. W ramach zadania 

na działce gminnej przy wybudowanej z inicjatywy mieszkańców wiacie rekreacyjnej 

powstał plac zabaw dla najmłodszych. Całkowity koszt zadania wyniósł 29 793,06 zł. 

5. Również 18 sierpnia wykonane zostało zadanie polegające na dostawie i montażu na działce 

gminnej w miejscowości Sołki dwóch huśtawek. 

6. Dnia 24 sierpnia gmina podpisała umowę z wykonawcą wyłonionym w postępowaniu 

przetargowym na „Przebudowę dróg gminnych w miejscowości Kołaki”. Najkorzystniejszą 

ofertą za cenę 602 327,93 zł brutto złożyła firma Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe 

„UNIDROG” Sp. z o.o. z  Grajewa. Planowana data zakończenia robót: 24 listopada 2021 r. 

7. Dnia 25 sierpnia gmina złożyła w Podlaskim Urzędzie Wojewódzkim w Białymstoku dwa 

wnioski o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Gmina przewiduje 

uzyskać dofinansowanie w wysokości 60%.  

Pierwszy wniosek pn. „Przebudowa ul. 1 Maja w Rajgrodzie” dotyczy przebudowy drogi na 

odcinku 148 m 

Drugi wniosek na zadanie pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 102882B Biebrza- Łamane 

Grądy” zakłada przebudowę jezdni do granicy z gminą Grajewo.  

Równocześnie gmina współpracowała z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych i Starostą 

Grajewskim w zakresie wniosku o dofinansowanie z tego samego funduszu na przebudowę 

drogi powiatowej Bełda-Stoczek-Kozłówka (do tablicy miejscowości Kozłówka od strony 

Ciszewa).  

8. Wykonawca ścieżki przyrodniczej w Rajgrodzie projektuje i uzgadnia szczegóły dotyczące 

realizacji inwestycji i uzyskuje już pierwsze decyzje administracyjne. W tym tygodniu 

przedstawiciele gminy odbyli w tej sprawie dwa spotkania z projektantami, tj. dnia 10 i 26 

sierpnia. Rozmowy dotyczyły przede wszystkim  przebiegu ścieżki w terenie, budowy dojść, 

ochrony cennych drzew, oświetlenia  inwestycji. 

Gmina przygotowuje się do ogłoszenia w najbliższym czasie postępowań przetargowych 

dotyczących: 
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- zadania pn.: „Zakup i dostawa używanaego samochodu spaecjalnego z nową 

zabudową przystosowaną do transportu nieczystości ciekłych pochodzących ze 

zbiorników bezodpływowych”, przetarg powinien zostać dziś ogłoszony; 

- zadania pn.: „Wymiana poszycia pomostu w Rajgrodzie oraz budowa altany 

w miejscowości Woźnawieś“ 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż musi opuścić obrady sesji. O dalsze prowadzenie obrad 

poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej – Magdalenę Gryczan. Obrady sesji opuścił 

również Radny Nietupski. 

 

Ad. 6.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała, iż Po stronie planu wydatków i do-

chodów wprowadza się następujące zmiany: 

1. Dokonuje się zwiększenia dochodów OPS oraz wydatków UM w dziale 855, które wynika z 

przewidywanych wpływów nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych rodzina 500+ 

(rozdział 85501), wpływów z tytułu zwrotów od dłużników alimentacyjnych wypłaconych 

świadczeń z funduszu alimentacyjnego i zwrotu świadczeń rodzinnych za lata ubiegłe (rozdział 

85502). Kwota po stronie dochodów 12.000zł; po stronie wydatków 5.200zł. 

2. Dokonuje się zmian w planie finansowym OPS w związku z koniecznością pokrycia prze-

widywanych wydatków, w paragrafie 4280 zwiększa się plan na badania okresowe pracowni-

ków, zaś w rozdziale 85295 par.4260 zwiększa się plan na wydatki na zużycie energii elektrycz-

nej i wody w Klubie Senior+ w Rajgrodzie. Ogólna kwota zwiększeń i zmniejszeń – 360zł. 

3. Dokonuje się zwiększenia w planie dochodów UM i wydatków OPS na podstawie pisma 

znak FB-II.3111.349.2021.WM z dnia 09 sierpnia 2021r., w sprawie zmian w budżecie na 

2021r. na realizację zadań zleconych gminie. Środki przeznaczone są na organizowanie i świad-

czenie specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi w miejscu 

ich zamieszkania . Rozdział 85228. Kwota 32.000zł. 

4. Dokonuje się zwiększenia w planie dochodów UM i wydatków OPS na podstawie pisma 

znak FB-II.3111.348.2021.WM z dnia 09 sierpnia 2021r., w sprawie zmian w budżecie na 

2021r. na realizację zadań zleconych gminie. Środki przeznaczone są na wypłacenie wynagro-

dzenia za sprawowanie opieki oraz na obsługę zadania . Rozdział 85219. Kwota 1.121,00zł. 

5. Dokonuje się zwiększenia w planie dochodów UM i wydatków OPS na podstawie pisma 

znak FB-II.3111.359.2021.WM z dnia 03 sierpnia 2021r., w sprawie zmian w budżecie na 

2021r. na realizację zadań zleconych gminie. Środki przeznaczone są na wypłacenie dodatku 

na pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę 
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socjalną w środowisku w roku 2021. Rozdział 85219. Kwota 3.708,00zł. 

6. Zwiększa się plan wydatków UM o kwotę 130.000zł w dziale transport i łączność, w 

rozdziałach: *60016 o kwotę 80.000zł: w tym 50.000zł na zakup materiałów –kruszywo i inne 

materiały niezbędne do bieżącego utrzymania dróg; zakup usług remontowych-10.000; 

20.000zł na usługi pozostałe-koszenie poboczy drogowych, wycinka zakrzaczeń, usługi sprzętu 

i inne prace w pasie drogowym. *60017 o kwotę 50.000zł: w tym 25.000zł na zakup materiałów 

– materiały niezbędne do bieżącego utrzymania dróg wewnętrznych; 25.000zł-koszenie pobo-

czy drogowych, wycinka zakrzaczeń, usługi sprzętu i inne prace w pasie drogowym. 

7. Zwiększa się plan wydatków UM o kwotę 10.000zł z przeznaczeniem na usunięcie drzew i 

zakrzeczeń z nieruchomości należących do Gminy Rajgród. Rozdział 90004. Kwota 10.000zł. 

8. Dokonuje się zmian w budżecie Gminy Rajgród w związku ze zmianami wprowadzonymi 

we wstępnej koncepcji ścieżki dydaktycznej, co wiąże się z koniecznością zawarcie aneksu z 

wykonawcą do umowy pn.: „Ochrona krajobrazu oraz zasobów przyrodniczych poprzez zago-

spodarowanie nadbrzeża Jeziora Rajgrodzkiego w Rajgrodzie oraz terenów przyległych”. Usta-

lono termin opracowania dokumentacji projektowej wraz ze wszystkimi decyzjami i zezwole-

niami na dzień 28.02.2022 r. w związku z tym w 2021 roku Gmina nie poniesie kosztów tej 

dokumentacji oraz kosztów robót przygotowawczych i nadzoru nad tymi robotami. W 2021 

roku planuje się poniesienie kosztów z wiązanych z promocją projektu (tablice informacyjne) 

oraz przeprowadzeniem badań nad bioróżnorodnością. 

- koszt tablic informacyjnych – 1 968,00 zł 

- koszt badań nad bioróżnorodnością - 24 600,00 zł. 

W związku z powyższym zmniejsza się wydatki o kwotę 311.032,00zł oraz dochody o kwotę 

261.375zł. Rozdział 63003. 

9. W związku z koniecznością zwiększenia wkładu własnego do inwestycji pn. „Przebudowa 

dróg gminnych w miejscowości Kołaki”, zwiększa się wydatki o kwotę 169.927zł i dochody 

o kwotę 42.221zł. Powyższe zmiany wynikają z rozstrzygnięcia Rządowego Funduszy Roz-

woju Dróg i przyznania podwyższonego dofinansowania (60%) oraz z rozstrzygnięć przetargo-

wych na roboty budowlane i nadzór inwestorski. Rozdział 60016. 

10. Dokonuje się zmniejszenia po stronie dochodów i wydatków wynikających z rozstrzygnię-

cia Rządowego Funduszy Rozwoju Dróg i umieszczenia zadania pn. „Przebudowa drogi gmin-

nej publicznej nr 129556B w Czarnej Wsi” na liście rezerwowej do przyznania dofinansowania. 

Brak pewnych środków zewnętrznych uniemożliwia realizacje w 2021 roku ww. inwestycji. 

11. Dokonuje się zwiększenia w budżecie Gminy Rajgród na 2021r. po stronie wydatków na 

realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi wewnętrznej w Wólce Piotrowskiej”. 
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Istniejąca wyjeżdżona droga przebiega po części przez działki osób prywatnych. Gmina zamie-

rza pozyskać grunt pod poszerzenie pasa drogowego, a następnie przebudować drogę. Rozdział 

60017. Kwota 15.000zł. 

12. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami działu 754 w związku z koniecznością zabez-

pieczenia środków na wykonanie grawertonów i odznaczeń, usługę cateringową - 12.100zł oraz 

na bony dla OSP-5.000zł; ekwiwalenty. Ogólna kwota zwiększeń 67.995,99zł. 

13. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami dochodów dotyczących środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19, w związku z rozporządzeniem zmieniającym rozporządzenie w 

sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środ-

ków pochodzących ze źródeł zagranicznych. Zmienia się paragraf 0970 na paragraf 2180 dot. 

środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie reali-

zacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 -34.000zł oraz par.6290 na par. 6100 

dot. dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

14. Dokonuje się zwiększeń w związku z bieżącymi potrzebami w rozdziałach: 75075 oraz 

92195 -50.000zł. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżącymi 

w 2021 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o finansach 

publicznych. 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. Przewodnicząca nie stwierdziła pytań. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawiła zebranym radnym projekt 

uchwały Nr XXXVIII/245/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2021 roku w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię.  

Wiceprzewodnicząca RM poddała uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/245/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 23 lipca  2021 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30 

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Poinformowała, iż zmiany ujęte w projekcie uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej są zgodne ze zmianami ujętymi w pro- 

jekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2021. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżący- 
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mi w 2021 roku jest dodatni, co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o 

finansach publicznych. 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodnicząca nie stwierdziła pytań. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawiła zebranym radnym projekt 

uchwały Nr XXXVIII/246/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2021 roku w 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodnicząca RM poddała uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/246/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2021 roku w 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom  

z terenu Gminy Rajgród oraz ich wysokości 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Zgodnie z uchwałą obowiązującą od czerwca 2020 r., 

sołtysi otrzymują diety w trzech wysokościach: 300 zł w przypadku sołtysów, którzy opiekują 

się świetlicami wiejskimi; w wysokości 200 zł w przypadku tych sołtysów, którzy opiekują się 

miejscami spotkań, pozostali sołtysi otrzymują 100 zł. Sekretarz dodał, iż w przypadku dwóch 

sołectw- Pieńczykówek i Wólka Piotrowska, dietę należałoby podwyższyć do kwoty 200 zł. 

Uzasadnił, iż w tych miejscowościach sołtysi opiekują się i dbają o miejsca spotkań. 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. Wiceprzewodnicząca nie stwierdziła pytań. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawiła zebranym radnym projekt 

uchwały Nr XXXVIII/247/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2021 roku zmie-

niająca uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet sołtysom z terenu Gminy Rajgród oraz ich 

wysokości. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodnicząca RM poddała uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 
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Uchwałę Nr XXXVIII/247/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2021 roku zmie-

niająca uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet sołtysom z terenu Gminy Rajgród oraz ich 

wysokości. 

 

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 2021/2022 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, iż przepisy prawa oświatowego wyma-

gają, aby na każdy rok szkolny rada określiła średnią cenę za litr paliwa, która ma służyć temu, 

aby rodzicom, którzy dowożą dzieci do szkół poza terenem gminy zwracać koszty przejazdu. 

Sekretarz dodał, iż w gminie Rajgród jest to jednostkowa sytuacja. Koszty zwracane są na 

wniosek rodziców dwójki dzieci z jednej rodziny. Zgodnie z projektem uchwały, po analizie 

cen paliw zarówno w gminie Rajgród, jak i Powiecie Grajewskim dokonanej w sierpniu tego 

roku, proponuje się przyjąć następujące ceny: 

1) olej napędowy - 5,49 zł za 1 litr; 

2) benzyna - 5,72 zł za 1 litr; 

3) autogaz - 2,71 zł za 1 litr. 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. Wiceprzewodnicząca nie stwierdziła pytań. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawiła zebranym radnym projekt 

uchwały Nr XXXVIII/248/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2021 roku w 

sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 2021/2022. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodnicząca RM poddała uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/248/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 27 sierpnia 2021 roku w 

sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 2021/2022. 

 

Ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radny Król poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu – Marka Kostrzewskiego, aby 

Powiat Grajewski zmierzył natężenie ruchu na trasie Tama – Woźnawieś – Orzechówka. 

Burmistrz zwrócił się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu, aby Powiat Grajewski 

zmierzył również natężenie ruchu na odcinku drogi powiatowej Wojdy- Rybczyzna.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Marek Kosztrzewski. Poinformował, iż 

badanie ruchu w tym czasie już nic nie pokaże, ponieważ gmina już jest po sezonie wakacyjnym. 



10 

 

 

Dodał, iż oczywiście zgłosi wnioski do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. Dodał, iż 

badanie ruchu po sezonie nie będzie miarodajne. Dodał, iż w jego ocenie należało by również 

zmierzyć natężenie ruchu na trasie Tama – Czarna Wieś – Tworki. Przypomniał zebranym 

również, iż inwestycje powiatowe na terenie gminy Rajgród to zaszłości wielu poprzednich lat. 

Wiceprzewodniczący dodał, iż drogi na terenie gminy Rajgród, to w 80% drogi powiatowe. 

Dodał, iż główne ciągi komunikacyjne na terenie gminy stanowią drogi powiatowe  

Burmistrz zaproponował, aby pomiaru ruchu dokonać we wrześniu, ale również w maju i w 

sezonie letnim. Poprosił również aby podejść realnie do tematu, ponieważ po badaniu natężenia 

ruchu nikt nie obieca, ż te drogi zostaną przebudowane. Burmistrz poinformował, iż Skarbnik 

policzyła od roku 2002, jakie środki Powiat Grajewski zaangażował w Rajgrodzie, ale również 

porównała jakie środki powiat przeznaczył w innych gminach. Burmistrz poinformował, iż 

powyższe zestawienie przekaże Staroście Grajewskiemu. Dodał, iż środki nie były dzielone w 

gminach równomiernie.   

Radny Wierzbicki przypomniał swoją prośbę z komisji 29 lipca br. Poinformował, iż na ulicy 

Ostejki jest studzienka kanalizacyjna, z której wystają dwa pręty zabezpieczone jedynie taśmą. 

Zdaniem radnego powoduje to niebezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego. Dodał, iż 

obecnie trwają roboty w polach, ludzie jeżdżą dużymi sprzętami i w końcu ktoś się nabije na  

pręty. Poinformował również, iż z posesji jego siostry na skrzyżowaniu ul. Żabia i ul. Ostejki 

wystają bardzo duże zakrzaczenia, które utrudniają widoczność. Poprosił o usunięcie zakrza-

czeń. 

Burmistrz zwrócił się do Pani Marii Fliszewskiej z prośbą o uporządkowanie posesji. Dodał, iż 

jeżeli potrzebuje w tym zakresie pomocy, to służy pomocą. 

Dyrektor ZGKiM – Marek Kostrzewski wytłumaczył sprawę dot. studzienki, która została w 

sezonie zimowym zniszczona. Poinformował, iż druty zostaną usunięte.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż osoby niepełnosprawne mają problem z podjazdem na 

Górę Zamkową. Dodał, iż jego zdaniem trzeba umożliwiać dostęp osobom niepełnosprawnym 

do takich miejsc. Zapytał, czy przy planowaniu ścieżki edukacyjnej zaplanowane są jakieś roz-

wiązania dla osób niepełnosprawnych. Przypomniał również o złym rozwiązaniu podjazdu dla 

niepełnosprawnych na łączniku pomiędzy pomostem, a ul. 1 Maja. 

 

Ad. 8. Sprawy różne. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Gryczan podziękowała za zaangażowanie i 

pracę poszczególnych osób w organizację 100-lecia OSP w Rydzewie.   
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Sołtys wsi Kosówka- Dorota Bukowska podziękowała w imieniu mieszkańców za wykonanie 

drogi kierującej na łąki.  

Kierownik OPS – Joanna Hader zwróciła się z prośbą do zebranych o przekazanie wśród 

mieszkańców informacji o programie Posiłek w szkole i w domu.  

Burmistrz przypomniał o poprawie bezpieczeństwa dla pieszych. Poinformował o rozpoczętych  

pracach nad przejściami dla pieszych w Rajgrodzie. 

Kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych: Marek Kostrzewski- Dyrektor ZGKiM; 

Joanna Hader- Kierownik OPS; Maria Fliszewska- Dyrektor Domu Kultury w Rajgrodzie 

przedstawili sprawozdania z bieżącej pracy swoich jednostek. 

 

Ad.9. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 14:50 Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła 

obrady XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Magdalena Gryczan  

 


